

**Sixth International Day of Yoga – Message of greetings from the
Secretary General of SCO H.E. Mr. Vladimir Norov
21 June 2020**

The SCO countries are very closely connected with each other by the strings of historical cultural and civilizational connection. There is a constant and regular exchange of ideas and cultural influences, which constitute a very important basis of our relations. Various types of tangible and intangible heritage exist in the SCO region. SCO cherishes its rich, diverse and proud cultural heritage, which has no analogues in the world. This includes Yoga as well.

We know that International Day of Yoga is celebrated on 21 June every year since the 69th UN General Assembly adopted a resolution in 2014 (11 December 2014) and the 1st International Day of Yoga was held in 2015. This year in 2020 we are celebrating the 6th International Day of Yoga.

Last year a very successful Yoga event was organized in Xian city with the support of the SCO Secretariat. In his speech the Secretary-General noted that practices such as Yoga, which appeared in the distant past in India, have for thousands of years improved human nature, giving it stability, balance and a charge of optimism.

One of the priority areas of SCO activities in the humanitarian sphere today is working with young people and development of sport on the basis of adopted documents within the SCO. In particular, in the Qingdao Declaration, the Heads of State stressed the importance of sport as an effective factor in promoting dialogue between peoples. They also noted that the annual International Day of Yoga will contribute to further strengthening of friendship, peace, understanding and harmony.

Yoga is an ancient Indian practice that is more than just physical exercise; it also has meditative and spiritual aspects. It is a way to learn a sense of unity with oneself, with the world and nature, and to be in peace and harmony with nature and with oneself with calm mind. India is home to the great heritage of Yoga and has preserved the heritage of this great tradition. Yoga is beautiful because it is ancient but modern, it is constantly evolving, its practice is flexible and not rigid.

It is said that Yoga is about discipline, dedication and can be followed throughout life regardless of age, color, caste, creed, religion, wealth, province or border. Yoga belongs to all and everyone.

Improvements in physical health and many other benefits of Yoga are appreciated everywhere, but the greatest gifts of Yoga are wisdom and spiritual

love is even more important. According to Yoga, perfect wisdom and spiritual love exist in all of us, but this wisdom and love is covered and hibernated. Yoga helps to unlock and realize this potential.

This day has taken on great importance as an important day when people learn about the amazing and natural benefits of Yoga, connect people with nature, Yoga practitioners, draw people's attention to the holistic benefits of Yoga around the world, reduce the rate of diseases around the world. Celebrating this International Day of Yoga brings communities together to spend a day in health from their busy schedules. It also contributes to the growth, development and spread of world peace and helps people in difficult situations to cope with stress themselves through Yoga.

Celebrating International Day of Yoga will also strengthen global coordination, solidarity among people.

Celebrating such a day with enthusiasm will also help to raise awareness of physical and mental problems, their regulation and management through Yoga practices that will protect us from unhealthy practices, and promote and respect healthy practices to make life better.

Yoga is becoming a widespread practice in most SCO member states, which accept it with their variations and styles. It is especially popular among young people. People want to lead healthy, stress-free, disciplined lives that help them on their way to self-realization.

So on the occasion of the 6th International Day of Yoga, I would like to extend my warm greetings to all Yoga practitioners and Yoga followers around the world.

**6-й Международный день йоги - Приветствие от Генерального
секретаря ШОС Е.П. Владимира Норова
21 июня 2020 г.**

Страны ШОС очень тесно связаны друг с другом историко-культурными и цивилизационными нитями. Существует постоянный и регулярный обмен идеями и культурными влияниями, которые составляют очень важную основу наших отношений. В регионе ШОС существуют различные виды материального и нематериального наследия. ШОС дорожит своим богатым, разнообразным и гордым культурным наследием, аналогов которому нет в мире. Это включает в себя и йогу.

Мы знаем, что Международный день йоги отмечается 21 июня каждого года, поскольку 69-я Генеральная Ассамблея ООН приняла резолюцию в 2014 году (11 декабря 2014 года), а 1-й Международный день йоги состоялся в 2015 году. В этом году в 2020 году мы отмечаем 6-й Международный день йоги.

В прошлом году при поддержке Секретариата ШОС в городе Сиань было организовано очень успешное мероприятие по йоге. В своем выступлении Генеральный секретарь отметил, что такие практики, как йога, появившаяся в далеком прошлом в Индии, на тысячи лет улучшили человеческую природу, придав ей стабильность, баланс и заряд оптимизма.

Одним из приоритетных направлений деятельности ШОС в гуманитарной сфере сегодня является работа с молодежью и развитие спорта на основе принятых документов в рамках ШОС. В частности, в Циндаоской декларации главы государств подчеркнули важность спорта как эффективного фактора развития диалога между народами. Они также отметили, что ежегодный Международный день йоги будет способствовать дальнейшему укреплению дружбы, мира, понимания и гармонии.

Йога - это древняя индийская практика, которая представляет собой нечто большее, чем просто физические упражнения; здесь также есть медитативный и духовный аспекты. Это способ научиться чувствовать единство с самим собой, с миром и природой, и быть в мире и гармонии с природой и с собой со спокойным умом. Индия является домом для великого наследия йоги и сохранила наследие этой великой традиции. Йога прекрасна, потому что она древняя, но современная, она постоянно развивается, ее практика гибкая и не жесткая.

Говорят, что йога - это дисциплина, преданность делу, которой можно

следовать на протяжении всей жизни, независимо от возраста, цвета кожи, касты, вероисповедания, религии, богатства, провинции или границы. Йога принадлежит всем и каждому.

Улучшения в физическом здоровье и многие другие преимущества йоги ценятся повсюду, но величайшими дарами йоги являются мудрость, а духовная любовь еще важнее. Согласно йоге, совершенная мудрость и духовная любовь существуют во всех нас, но эта мудрость и любовь покрыты и находятся в спячке. Йога помогает раскрыть и реализовать этот потенциал.

Этот день приобрел большое значение как важный день, когда люди узнают об удивительных и естественных преимуществах йоги, о связи людей с природой, практикующих йогу, привлекают внимание людей к целостным преимуществам йоги во всем мире, снижают уровень заболеваний вокруг. Празднование этого Международного дня йоги объединяет сообщества для того, чтобы провести день в состоянии здоровья из своих напряженных графиков. Это также способствует росту, развитию и распространению мира во всем мире и помогает людям в трудных ситуациях справляться со стрессом посредством йоги.

Празднование Международного дня йоги также способствует укреплению глобальной координации, солидарности между людьми.

Празднование этого дня с энтузиазмом также поможет повысить осведомленность о физических и психических проблемах, их регулировании и управлении с помощью практик йоги, которые защитят нас от нездоровых практик, а также поможет поощрять и уважать здоровые практики для улучшения жизни.

Йога становится широко распространенной практикой в большинстве государств-членов ШОС, которые принимают ее со своими вариациями и стилями. Это особенно популярно среди молодежи. Люди хотят вести здоровую, свободную от стрессов, дисциплинированную жизнь, которая помогает им на пути к самореализации.

По случаю 6-го Международного дня йоги я хотел бы выразить свои теплые приветствия всем практикующим йогу и последователям йоги по всему миру.
